
 

Protokół Nr IV /2015 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 28 stycznia 2015 r. 

 

IV Sesja piątej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się 28 

stycznia 2015 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji 

stanowi załącznik nr 1. Obrady rozpoczęły się o godz. 1000, a zakończyły ok. godz. 1245. 

Ad. 1  

 Otwarcie IV Sesji Rady Powiatu 

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję. Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Wicemarszałek Województwa Warmińsko – Mazurskiego – Wioletta Śląska – Zyśk, 

- Dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich – Waldemar Królikowski,   

- Radna Sejmiku Województwa Warmińsko – Mazurskiego – Jolanta Szulc, 

- Burmistrz Nowego Miasta - Józef Blank,  

- Przewodniczący Rady Miejskiej – Marcin Deja, 

- Wójt Gminy Grodziczno - Tomasz Szczepański,  

- Wójt Gminy Biskupiec - Arkadiusz Dobek, 

- Przewodnicząca Rady Gminy Biskupiec - Barbara Tęgowska,  

- Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Urzędu Gminy w Nowym Mieście Lubawskim 

z/s w Mszanowie – Stanisław Bielecki, 

- Kierownik Referatu Inwestycji, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Urzędu Gminy w 

Kurzętniku – Adam Zapałowski, 

- Sekretarz Powiatu - Ewa Kalisz – Górzkowska, 

- Główny Księgowy – Sebastian Kiński,  

- Radca Prawny – Maciej Sikorski, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu i naczelnicy Starostwa Powiatowego (lista 

- załącznik nr 3) 

- przedstawiciele mediów: Ryszard Ulatowski z „Gazety Nowomiejskiej”, Grzegorz 

Podkomorzy z Tygodnika Internetowego, Marcin Sarnowski z TV NML. 
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Ad. 2 

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 14 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecni byli: Wicestarosta Andrzej Ochlak, radny Marcin Buliński i radny Adam 

Głowacki. 

Ad. 3  

 Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował, aby Sekretarzem obrad była p. Barbara Grzywacz. 

Przewodniczący zapytał czy radna wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. 

Radna Grzywacz wyraziła zgodę. 

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad (załącznik nr 4).  

Następnie zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem porządku obrad. Głosowało 14 

radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie IV Sesji Rady Powiatu. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Powołanie Sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z III Sesji Rady Powiatu. 
6. Informacja na temat inwestycji drogowych na drogach wojewódzkich planowanych na 

lata 2015 - 2018.  
7. Sprawozdanie z prac Zarządu. 
8. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych.  
9. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w 2014 r. 
10. Przerwa 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/14/2014 w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2015 – 2034. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/15/2014 w sprawie uchwalenia 

budżetu powiatu nowomiejskiego na 2015 r. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do prac przygotowawczych związanych z 

inwestycją „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1279N Kisielice – Biskupiec”.  
14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do prac przygotowawczych związanych z 

inwestycją „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1299N gr. woj. (Brodnica) – Krotoszyny – 
Szwarcenowo – dr. pow. Nr 1333N (Radomno) na odcinkach Łąkorz – Bielice oraz 
Krotoszyny – Szwarcenowo w km od 13+770 do 14+670”. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Nowym Mieście 
Lubawskim na 2015 rok. 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy stałych komisji Rady Powiatu w 
Nowym Mieście Lubawskim na 2015 rok. 

17. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 
18. Sprawy różne. 
19. Zakończenie obrad IV Sesji Rady Powiatu. 

 
Ad. 5 
 Przyjęcie protokołu z III Sesji Rady Powiatu  

Sekretarz obrad III Sesji Rady Powiatu p. Paweł Dreszler poinformował, że zapoznał się z 

protokołem. Protokół odzwierciedla przebieg sesji. Radny wnioskował o jego przyjęcie bez 

odczytywania. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr III/2014. Głosowało 14 

radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 

Ad. 6 

 Informacja na temat inwestycji drogowych na drogach wojewódzkich 

planowanych na lata 2015 - 2018 

Przewodniczący poinformował, że do Pani Marszałek wystosowano pisma w którym 

przedstawiono główne potrzeby w zakresie inwestycji na drogach wojewódzkich (załącznik nr 

załącznik nr 5) Pismo podobnej treści otrzymał Dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich (załącznik 

nr 6) Przewodniczący powiedział, że wszyscy liczą, że w latach 2014 – 2018 również w naszym 

powiecie będą prowadzone inwestycje na drogach wojewódzkich. Dziś na sesji samorządowcy 

chcieliby się dowiedzieć jakie są na to szanse i co należałoby ewentualnie zrobić, aby inwestycje 

doszły do skutku. Chodzi głównie o drogę nr 538, a w szczególności o most w Słupnicy, który od 

kilku lat jest zamknięty dla transportu ciężkiego.     

Starosta Zbigniew Ziejewski tytułem wprowadzenia poinformował, że wspólnie z 

samorządowcami z powiatu był na spotkaniu u Marszałka Województwa Marka Brzezina. Celem 

spotkania było przedstawienie aktualnej sytuacji drogowej w powiecie i nie tylko drogowej. 

Główne wyzwanie dla powiatu to budowa hali sportowej przy Zespole Szkół Zawodowych, a w 

dalszej kolejności remont Szpitala Powiatowego. Zarówno Oddział Chirurgiczny jak i 

Laboratorium wymagają dużych nakładów inwestycyjnych. Później Starosta wspólnie z 

Burmistrzem Józefem Blankiem i Radną Wojewódzką Jolantą Szulc spotkał się z Wicemarszałek 

Wiolettą Śląską – Zyśk oraz Dyrektorem ZDW Waldemarem Królikowskim. Następnie  

rozmawiał z wszystkimi wójtami w sprawie ewentualnej partycypacji finansowej samorządów w 

inwestycjach na drogach wojewódzkich. Wójtowie zadeklarowali wolę współpracy, nie tylko 

jeżeli chodzi o inwestycje drogowe. Z tego względu dziś na sesji p. Marszałek przedstawi jakie są 

plany Zarządu Województwa w zakresie inwestycji. Starosta zaproponował, że przedstawi kilka 
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danych statycznych odnośnie powiatu: średnia płaca w województwie wynosi 3 265 zł. brutto,  

natomiast na terenie naszego powiatu - 2 819 zł. Na terenie powiatu jest też duże bezrobocie – 

wynosi ono 23,6, a na terenie województwa - 21,6 (dane za rok 2013 r.) Jeżeli chodzi płace, 

powiat nowomiejski wyprzedza jedynie powiat gołdapski. Trzeba dużo robić, inwestować, żeby tę 

sytuację poprawić. Na terenie powiatu jest też najmniej podmiotów gospodarczych - 669. To także 

wyzwanie dla samorządów, żeby wpierać małe nawet 2,3-osobowe firmy. Pewna inicjatywa już 

jest podejmowana, Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy przedstawił swoje pomysły na 

spotkaniach z przedsiębiorcami - na konferencji poświęconej programowi Erasmus oraz na 

konferencji poświęconej szkolnictwu zawodowemu. Chodzi o zmianę w obrębie szkolnictwa, 

tworzenie nowych profili, zawodów. W tej sprawie właśnie odbyły się dwie duże konferencje, 

jedna z udziałem Kuratora Oświaty. P. Kurator powiedziała, że zmiany profilu można dokonać 

nawet w ciągu jednego roku. Przedsiębiorcy również deklarują wolę współpracy. Starosta 

powiedział, że będzie bardzo zabiegał o to, aby budowa hali gimnastyczne przy ZSZ weszła do 

programu /Program Rozwoju Bazy Sportowej Województwa Warmińsko – Mazurskiego/. Z 

dofinansowaniem z Urzędu Marszałkowskiego udało się wybudować piękną szkołę, która została 

dobrze wyposażona. Duża w tym zasługa poprzedniego Zarządu. Powstałe piękne sale 

gastronomiczne. Jednak dziś przedsiębiorcy mówią, że za dużo jest kucharzy, kelnerów, a brakuje 

fachowców w branży drzewnej, meblowej. Jeżeli mówi się o tym, że powinny tworzyć się szkoły 

zawodowe o określonej specjalizacji, to na terenie naszego powiatu też takie centrum kształcenia 

może powstać.  Przykład stanowi np. Tuchola, gdzie kształci się leśników. W Iławie - 

budowlańców. W Kurzętniku można kształcić w zawodzie stolarz. Można wykorzystać to, że w 

Nowym Mieście jest internat. Wczoraj p. Szynaka deklarował, że przy swoim zakładzie planuje 

utworzyć żłobek, żeby rodzice mogli tam zostawić dzieci, w czasie kiedy są w pracy. Starosta 

dodał, że powiat jest liderem jeżeli chodzi o przyrost naturalny. Stąd tak ważne są inwestycje i 

przyszłe miejsca pracy. Potrzebne jest wsparcie województwa. Starosta poprosił p. Marszałek o 

przedstawienie informacji na temat inwestycji jakie planuje realizować Zarząd Województwa. 

Starosta dodał, że po punkcie dotyczącym inwestycji, uda się z p. Marszałek, Dyrektorem i 

samorządowcami do swojego gabinetu na szczegółowe rozmowy. 

P. Marszałek powiedziała, że też jest samorządowcem. Zarząd Województwa chciałby przez 

najbliższe cztery lata zaspokoić potrzeby wszystkich mieszkańców. Interpelacje, potrzeby 

zgłaszają wszystkie powiaty. Trzeba mierzyć możliwości na możliwości finansowe. I tak, w 

najbliższym czasie zaplanowane są następujące inwestycje:  
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- jeżeli chodzi o kontrakt RPO, to na 2014 – 2020 zaplanowana jest przebudowa dróg 

wojewódzkich nr: 545, 519, 504, 551, 512 i 507. Nie ma tutaj Nowego Miasta. Jeżeli chodzi 

o przedsięwzięcia dodatkowe - jest to przebudowa dróg nr: 592, 507 i 527.  

- w Kontrakcie Terytorialnym dla Województwa Warmińsko - Mazurskiego w 

przedsięwzięciach priorytetowych jest inwestycja - budowa obwodnicy Nowego Miasta 

Lubawskiego. Jest to inwestycja rzędu 400 milionów złotych. Wiadomo, że w poprzedniej 

perspektywie nie udało się tego zrobić, także teraz trzeba dopilnować, żeby ta inwestycja w 

tym okresie programowania została sfinalizowana.  

P. Marszałek powiedziała, że droga nr 541 w powiecie nowomiejskim jest zrobiona. Jeżeli 

chodzi o drogę nr 538, w 2016 r. będzie remontowany most w Słupnicy. W tej chwili 

przygotowywana jest dokumentacja techniczna, jest to czasochłonne. Wraz z mostem 

remontowany będzie ok. kilometr drogi. Remont kolejnych najgorszych odcinków, będzie 

realizowany w miarę dostępnych środków finansowych. Drobne remonty typu budowa 

chodników omówi p. Dyrektor. P. Marszałek zwróciła uwagę, że powiat ma wspaniałego 

ambasadora – Radną Wojewódzką Jolantę Szulc, która cały czas pilnuje spraw Nowego 

Miasta. P. Starosta i p. Burmistrz również. P. Marszałek zapewniła o woli współpracy i 

życzliwości ze strony samorządu województwa, przekazała pozdrowienia od Marszałka 

Województwa Marka Brzezina. Jeżeli chodzi o budowę hali sportowej przy ZSZ w 

Kurzętniku, będą prowadzone jeszcze rozmowy. W przyszłym okresie programowania będzie 

ponad 600 mln zł., którymi będzie dysponować Regionalny Ośrodek Pomocy Społecznej. 

Będą to środki na aktywizację osób bezrobotnych, pomoc osobom niepełnosprawnym. 

Aplikować o środki będą mogły instytucje pomocy społecznej, organizacje pozarządowe. W 

tej sprawie na terenie powiatu będzie zorganizowane odrębne spotkanie.  

Dyrektor ZDW powiedział, że dokładnie zapoznał się z pismami skierowanymi na ręce p. 

Marszałek i kierowanymi do niego. Wszystkie zgłaszane w nich potrzeby są zgodne z 

polityką Zarządu Dróg Wojewódzkich - najważniejszy cel na najbliższe lata dla ZDW, to 

przywrócenie ruchu samochodów ciężarowych. Z tym związany jest rozwój przemysłu i 

wszystkie inne potrzeby. Remonty będą robione wszędzie tam, gdzie w tej chwili są 

ograniczenia. Będą likwidowane braki jeżeli chodzi o nośność na obiektach, stąd remont 

mostu na rzece w Słupnicy zaplanowany na rok 2016. Będą remontowane najbardziej 

zniszczone odcinki w taki sposób, aby był możliwy ruch ciężarowy. Z kolei bardzo ostrożnie 

ZDW będzie podchodzić do kwestii przebudowy skrzyżowań, a szczególnie budowy rond. 

Dyrektor powiedział, że nie jest fanem budowy rond. Ronda są bezpieczne, ale w znaczący 

sposób ograniczają przejazd pojazdów nienormatywnych np. wożenie śmigieł do wiatraków 
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staje się często niemożliwe. Dyrektor zapewnił, że będzie bardzo przychylny jeżeli chodzi o 

budowę chodników, zwłaszcza, że burmistrz i wójtowie gmin deklarują wsparcie finansowe. 

Wszystkie wnioski jeżeli chodzi o budowę chodników, zostały wstępnie ocenione przez 

inżynierów ZDW jako zasadne. Wymaga to jeszcze szczegółowych ustaleń i rozeznania na 

miejscu w terenie. Często w pismach pojawiają się stwierdzenia, że bardzo potrzebna jest w 

danym miejscu ścieżka rowerowa. Możliwe, że tak, ale należy sprawdzić czy w danym 

miejscu jest ona zasadna. Do tego dochodzi kwestia ich utrzymania. Drugim priorytetem dla 

ZDW są standardy utrzymania obiektów. Drogi będą remontowane w innej technologii, będą 

bardziej trwałe, przez co środki można będzie przeznaczać na inne cele tj. prace 

utrzymaniowe (malowanie pasów, wycinka krzaków). Kwestia chodników wymaga więc 

szczegółowych ustaleń. Jeżeli są gotowe dokumentacje techniczne, wymagają one jeszcze 

weryfikacji. Wszystkie inne kwestie podnoszone w pismach, wymagają jedynie dobrej woli i 

w zasadzie są już załatwione. Dyrektor poprosił, aby po wybudowaniu chodników, a to na 

pewno nastąpi, ponieważ wiąże się to bezpośrednio z poprawą bezpieczeństwa, wziąć pod 

uwagę ich utrzymanie (sprzątanie, odśnieżanie). Wspólnie z Zarządami Dróg Powiatowych 

będą realizowane 3 programy: 

- program budowy miejsc do ważenia (wagi przy drogach) – bardzo ważne jest, aby kierowcy 

mieli jednakowe warunki do pracy, żeby samochody ciężarowe nie jeździły przeciążone,  

- program poprawy bezpieczeństwa – taki program jest realizowany na drodze nr 507. ZDW 

będzie zabiegać o dalsze środki z UE, szanse będą miały projekty nowatorskie, można liczyć 

na dofinansowanie 100%, 

- program dotyczący pielęgnacji zadrzewienia – na każdy powiat jest przewidziane po 1 mln 

zł., przy czym tu będzie wymagany wkład własny. 

Radna Sejmiku Województwa Warmińsko – Mazurskiego Jolanta Szulc powiedziała, że 

chyba wszyscy są zgodni co do tego, że najważniejsza jest budowa obwodnicy Nowego 

Miasta. Podjęcie inwestycji na moście w Słupnicy jest również bardzo ważne. Udrożni się 

komunikacja między drogami krajowymi nr 1 i 7. Udrożnienie ruchu samochodów 

ciężarowych jest ważne gospodarczo dla powiatu. Istotne jest też to, żeby mieć gotową 

dokumentację na inwestycje.  

Wójt Gminy Biskupiec Arkadiusz Dobek podziękował za ujęcie w planach na 2016 r. 

remontu mostu w Słupnicy. Jego gminie najbardziej zależy na tej inwestycji. Przez 

ograniczenie na moście, cały ciężki ruch skierował się na drogi powiatowe i gminne. Drogi 

gminne są w dobrym stanie, a przy dalej nieczynnym moście, za kilka lat ich stan będzie 

fatalny.   
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Przewodniczący poprosił o zgłaszanie pytań do zaproszonych gości. 

Radna Ewa Dembek, powiedziała, że p. Marszałek wspomniała o remoncie mostu i 1 

kilometra drogi. Radna zapytała czy słusznie domyśla się, że będzie to remont dróg 

dojazdowych do mostu. Ponadto, radna zapytała co z remontem kolejnych odcinków drogi. 

Jakie są w tym zakresie plany. Droga 538 jest w bardzo złym stanie, jest dużo wypadków. 

P. Marszałek powiedziała, że kolejne odcinki również będą remontowane. Droga niestety nie 

jest możliwa do sfinansowania ze środków unijnych. W ramach nowego RPO mogą być 

remontowane drogi ekspresowe łączące ośrodki regionalne oraz budowa obwodnic w ciągu 

dróg krajowych. Ta droga nie mieści się w tych kryteriach. 

P. Dyrektor dodał, że resztę dróg można realizować jedynie z własnych środków. W 

przypadku drogi nr 538 należy zacząć od mostu, a potem sukcesywnie robić inne najgorsze 

odcinki. 

P. Marszałek dodała, że p. Starosta w swoim piśmie dokładnie przedstawił o jakie odcinki 

chodzi, zostały one podliczone i będą sukcesywnie remontowane.     

Radna Katarzyna Trzaskalska zapytała czy w planach jest remont drogi 538 na odcinku od 

ronda w Katlewie w kierunku Grodziczna. Była obietnica, że zostanie wykonany, ale do tej 

pory nic się nie dzieje. W tym miejscu jest bardzo wysokie pobocze, brakuje nawierzchni.  

Dyrektor odparł, że w tej chwili nie odpowie w jakiej kolejności będą remontowane odcinki 

dróg. Opracowana będzie strategia jeżeli chodzi o remonty dróg wojewódzkich, 90% dróg 

sfilmowano i wiadomo które są w najgorszym stanie. Jeżeli Zarząd Województwa 

zaakceptuje plan remontów, to będzie on realizowany. Na razie ZW zaakceptował strategię 

dotyczącą poprawy i przywrócenia ruchu samochodów ciężarowych. W tym roku realizowane 

będą remonty dwóch mostów na drodze nr 528, z czego jeden grozi zawaleniem. Trzeci w 

kolejności do remontu jest most w Słupnicy. Do remontu zostaną jeszcze dwa. W budżecie 

tegorocznym są również 4 mln zł. na remonty przepustów.  

Radny Romuald Koszewski poruszył sprawę drogi krajowej nr 15. Każdy kto jedzie w 

szczycie, wie jak trudno przejechać przez Nowe Miasto. Co ciekawe, kiedy ruch na rondzie 

odbywa się płynnie, to korkuje się na skrzyżowaniu z drogą wojewódzką nr 538 na światłach. 

Jeżeli światła są wyłączone, ruch odbywa się płynnie. Korki to jedno, a zdrowie to drugie. 

Spaliny, głównie z samochodów ciężarowych, wdychają mieszkańcy. Radny zapytał czy p. 

Dyrektor nie mógłby sprawdzić, zbadać czy tej sytuacji nie można zmienić. Radny dodał, że 

czasem przejazd przez miasto trwa godzinę. 

P. Dyrektor odpowiedział, że nieszczęściem jest, że nie udało się do tej pory wybudować 

obwodnicy, ponieważ to jedyna metoda na odblokowanie drogi. Jeżeli chodzi o drogę 
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krajową, najpierw postawiono na skrzyżowaniu z ul. 3 Maja sygnalizację świetlną. GDDKiA 

broniła się przed tym. Nastąpiła całkowita blokada miasta. Dzięki współdziałaniu z 

samorządem miasta udało się przebudować skrzyżowanie na rondo. Nowego planu nie ma, bo 

kolejnym krokiem jest budowa obwodnicy. Samochodów nie ubędzie, więc nie ma co badać. 

Jedyne wyjście to obwodnica i trzeba dopilnować, aby inwestycja została zrealizowana. 

Radny Koszewski zapytał dlaczego jeżeli światła są uszkodzone, jest dobra płynność.        

P. Dyrektor odparł, że można zrezygnować ze świateł, ale wówczas przybędzie kolizji. Taki 

jest mechanizm. Generalnie sygnalizacja świetlna podnosi bezpieczeństwo na drodze i jej 

przepustowość. W różnych porach dnia, różnie to działa, ale z sygnalizacji nie można 

rezygnować, bo okaże się że po jej wyłączeniu będzie totalna blokada wyjazdu z drogi 

podporządkowanej. Ten mechanizm jest znany, są badania, które tego dowiodły.  

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Ryszard Kłosowski poinformował, że dziś Rada 

Powiatu ma podjąć uchwały dotyczące przebudowy dróg powiatowych: Biskupiec – Kisielice 

i Biskupiec - Łąkorz. Są to dwie najbardziej zniszczone drogi na terenie gminy Biskupiec, 

przez to właśnie, że tymi drogami jedzie ruch ciężki, bo most w Słupnicy jest zamknięty. We 

wrześniu będą składane wnioski do Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 

tzw. „schetynówek”. Dyrektor poprosił, że jeżeli w 2016 r. remontowany będzie most, aby 

przetarg zrobić w miarę wcześnie, a zakończenie inwestycji zaplanować do września. ZDP 

tak skonstruuje swój przetarg, żeby przystąpić później do remontu. Chodzi o to, aby ciężki 

ruch nie szedł po odnowionych odcinkach dróg powiatowych.  W zeszłym roku zrobiono w 

ramach „schetynówek” drogę Kurzętnik – Nielbark. Teraz rozpoczęła się budowa obwodnicy 

Brodnicy i materiał do budowy drogi jedzie drogą powiatową. Mieszkańcy dzwonią 

codziennie i skarżą się, że droga jest niszczona. Nie chodzi o nośność, ale szerokość drogi. 

Jeżeli chodzi o nośność pojazdów i budowie wag, o czym wspomniał Dyrektor ZDW, w tym 

roku powiat wybuduje przy drodze do Gwiździn jedną wagę. 

Przewodniczący powiedział, że prośba p. Dyrektora jest słuszna. 

Radna Barbara Grzywacz powiedziała, że radny Koszewski wspomniał o drodze krajowej nr 

15. Radna zwróciła uwagę na odcinek biegnący od Łąk do Bratiana. Ruch tam jest taki sam 

jak w Nowym Mieście. Tą trasą jeździ bardzo dużo ciężarówek. Trudno przejść przez jezdnię, 

a poruszanie się pieszo wzdłuż drogi jest praktycznie niemożliwe. Radna jest w samorządzie 

od wielu lat. Od lat monituje się o budowę chodnika, cały czas bezskutecznie. W Kurzętniku 

jest chodnik, w Sampławie również. Radna poprosiła, aby wskazać co zrobić, aby doczekać 

się tej inwestycji. Radna poruszyła także kwestię drzew.  Wiadomo, że kiedyś nie było tyle 

pojazdów, drzewa sadzono blisko drogi, żeby dawały cień. Obecnie te drzewa stanowią 
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ogromny problem. Wrastają w asfalt, także czasem trudno jest, aby dwa auta minęły się bez 

problemu. Drzewa stanowią ogromne zagrożenie dla bezpieczeństwa. Radna jeszcze jako 

radna gminna, wielokrotnie w tej sprawie monitowała,  wykonała dokumentację 

fotograficzną. Sama jest orędownikiem ochrony przyrody, ale dalej od drogi jest las i tam jest 

miejsce drzew. 

P. Marszałek odpowiedziała, że kwestia drzew dotyczy dróg powiatowych, a więc leży w 

gestii powiatu. W sprawie drogi krajowej p. Starosta będzie rozmawiał z Dyrektorem 

GDDKiA. Jeżeli chodzi natomiast o pytanie dotyczące przetargu na remont mostu, nie uda się 

przetargu ogłosić wcześniej. W tej chwili jest ogłoszony przetarg na dokumentację 

techniczną. Dokumentacja będzie wykonana do końca roku i siłą rzeczy nie można przystąpić 

do prac szybciej jak w 2016 r.   

P. Królikowski powiedział, że w przypadku tej inwestycji nie ma aż tak dużych ilości 

materiału, bo jest to zaledwie kilka ton betonu, kilka belek i ilość masy, która nie powinna 

przerażać. Trzeba liczyć z tym, że droga 538 może być przez remont bardziej rozjechana, ale 

remont mostu musi być zrobiony. Droga musi być otwarta. Potem może być sukcesywnie 

remontowana.  

Dyrektor ZDP powiedział, że w tym roku wykonana będzie dokumentacja, przetarg może być 

ogłoszony zimą i nie ma problemu, aby do lipca remont mostu się zakończył. Tym bardziej, 

że jak wspomniał Dyrektor ZDW, nie jest to duża inwestycja. Ponownie poprosił, aby remont 

zrobić do końca sierpnia 2016 r. 

Wójt Gminy Grodziczno Tomasz Szczepański poparł wniosek radnej Trzaskalskiej dotyczący 

remontu najgorszego odcinka drogi 538 od ronda w Katlewie. Faktycznie ten problem 

podnoszono już kilkakrotnie. W tym miejscu jeśli mijają się dwa samochody ciężarowe czy 

samochód ciężarowy i autobus, jeden musi się zatrzymać i przepuścić drugie auto. Wójt 

wnioskował o poszerzenie poboczy i udrożnienie drogi. 

P. Dyrektor powiedział, że nie obieca, że do lipca wykona remont, bo nie ma takiej potrzeby. 

Jeżeli chodzi o drogę nr 541, w ubiegłym roku wydano na nią 5 mln zł. Wykonano 50 

inwestycji małych i 19 dużych. Skala przygotowanych przetargów do robót i inwestycji jest 

bardzo duża. Jest opracowany harmonogram i będzie realizowany. Remont mostu w Słupnicy 

na pewno nie wpłynie na zniszczenie sąsiednich dróg, bo skala inwestycji nie jest taka duża. 

Remont będzie robiony najszybciej jak się da, ale gwarancji, że zostanie zrobiony do lipca, 

nie można dać. Jeżeli zaś chodzi o wspomniany przed chwilą odcinek drogi od ronda w 

Katlewie, p. Dyrektor zapisał sobie zadanie jako zasadne i pilne. 
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Przewodniczący powiedział, że w kraju buduje się wiele dróg. Każdy to widzi. Przybywa 

autostrad i dróg ekspresowych, miejmy nadzieję, że teraz także drogi wojewódzkie i 

powiatowe doczekają się realizacji. 

Radny Bogumił Kurowski powiedział, że zły stan dróg szczególnie drogi nr 538 skutkuje 

kolizjami i wypadkami. Ofiary tych zdarzeń trafiają głównie do Szpitala Powiatowego w 

Nowym Mieście, a szczególnie na Oddział Chirurgiczny. Radny zapytał czy jest szansa, że 

znajdą się pieniądze, aby oddział doprowadzić do stanu zgodnego z wymogami. Radny dodał, 

że inne województwa w ramach RPO dofinansowują remonty takich obiektów. Szpital w 

Brodnicy dostał 18 mln zł., w Wąbrzeźnie – 3,5 mln zł. Radny poprosił o pomoc w remoncie 

oddziału. Ma to kapitalne znaczenie dla społeczności lokalnej. Jeżeli którykolwiek oddział 

wypadnie ze struktury, funkcjonowanie całego szpitala stanie pod znakiem zapytania. 

P. Marszałek odpowiedziała, że jeżeli chodzi o nowe RPO, to pieniędzy na szpitale będzie o 

50% mniej, niż w poprzedniej perspektywie finansowej. Z uwagi na to, p. Marszałek nie 

może zobowiązać się do tego, że znajdą się pieniądze dla szpitala w Nowym Mieście. 

Wszystkie szpitale mają podobne problemy jak nowomiejski. Ogłaszane będą konkursy. 

Trzeba pamiętać, że w pierwszej kolejności będą dofinansowywane przedsięwzięcia o zasięgu 

ponadregionalnym i nie wiadomo jak wpisze się w to szpital w Nowym Mieście. Należy więc 

pamiętać  o innych źródłach finansowania np. innych programach tj. Infrastruktura i 

Środowisko i próbować w tej puli pozyskać środki. Na pewno będzie trudno, bo jest duża 

konkurencja i mało środków.  

Starosta powiedział, że nie tak dawno na drodze nr 538 był wypadek na zakręcie, który jest 

bardzo zakrzaczony. P. Dyrektor wspomniał o pieniądzach pielęgnację zadrzewienia i 

zakrzaczenia – na każdy powiat przypadnie po 1 mln zł. Starosta powiedział, że powiat będzie 

chciał wejść w ten program. To będzie dla nas priorytetem. Na drogach na terenie powiatu 

ginie dużo ludzi. Na rocznej odprawie policji przedstawiono statystyki. Jeżeli chodzi o liczbę 

wypadków śmiertelnych, jest wzrost o 100%. Stan bezpieczeństwa na drogach jest zły. Jeżeli 

chodzi o wagi, planuje się, że docelowo mają być trzy punkty ważenia. Starosta powiedział, 

że samorządowcy będą bardzo zabiegać o to, aby wnioski, które zawarli w swoich pismach do 

p. Marszałek, zostały w ujęte w planach i w latach 2015-2018 zrealizowane. W kwestii 

wycinki drzew – trzeba rozważyć co jest ważniejsze – życie ludzkie czy drzewa.  

Dyrektor ZDW powiedział, że na pewno jeżeli chodzi o zadrzewienia i zakrzewienia, będą 

podjęte działania. Wybrane odcinki drzewostanów powinny być chronione, a inne, poprzez 

konkretną analizę przyczyn wypadkowości, silne argumenty dlaczego te, a  nie inne drzewa 

powinny być wycięte, usuwane. Trzeba do tego przekonywać RDOŚ i ekologów.  
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P. Zapałowski powiedział, że zmienia się ruch na drogach i zmienia też zabudowa 

miejscowości. Gmina Kurzętnik wspólnie z miastem składała wnioski do ZDW w sprawie 

budowy chodnika do Marzęcic. Zarówno gmina Kurzętnik jak i miasto deklarują udział 

finansowy w budowie chodnika. Na niebezpieczeństwo najbardziej narażony jest pieszy, 

który idzie poboczem drogi. Drzewa rosną blisko jezdni i budowa chodnika jest bardzo 

potrzebna.  

P. Królikowski powiedział, że ZDW będzie konsekwentnie rozpatrywać wnioski i je 

realizować. 

Ad. 7 

 Sprawozdanie z prac Zarządu 

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 23 

grudnia 2014 r. do 21 stycznia 2015 r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach: 22 i 30 

grudnia 2014 r. oraz 13 stycznia 2015 r. (załącznik nr 7). 

Przewodniczący poprosił o krótkie uzupełnienie informacji. 

Starosta poinformował, że Zarząd zajmował się m.in. sprawą połączenia dwóch spółek – 

Szpital Powiatowy Sp. z o.o. i Medical Sp. z o.o. Są dwie koncepcje: jedna dotyczy wykupu 

przez szpital Medicala, druga – połączenia spółek w jedną. Chodzi o oszczędności kadrowe. 

Zastanawiano się też nad tym, czy nie będzie to zagrożenie dla dotacji jaką powiat otrzymał 

na oddłużenie szpitala. Ustalono, że należy połączyć dwie spółki. Będzie to bezpieczniejsze 

rozwiązanie. Zasięgano także opinii osoby, która pomagała przy procedurze oddłużenia 

szpitala. Kolejna sprawa – laboratorium. Laboratorium wymaga remontu, aby dostosować je 

do standardów potrzeba ok. 350 tys. zł. Remontu wymaga oczywiście też chirurgia. Tu jest 

już opracowana dokumentacja. Koszt szacuje się na ok. 5 mln zł. Starosta rozmawiał z 

Marszałkiem Brzezinem na temat tego, jakie są możliwości pozyskania środków na szpital i 

trzeba to powiedzieć jasno – tych pieniędzy nie ma. Jeżeli na całe województwo jest kilka 

mln Euro, to na wszystkie powiaty przypadnie niewiele. Pomoc dla laboratorium 

zadeklarował Komitet Odbudowy Szpitala oraz lokalny przedsiębiorcy. Pierwsze deklaracje 

odnośnie pomocy finansowej już są. Starosta wyraził nadzieję, że powiat sam z 

przedsiębiorcami będzie w stanie tę inwestycję zrealizować. Mniej optymistyczna jest 

kwestia chirurgii. Powiat liczył, że pozyska środki z Urzędu Marszałkowskiego. Miejmy 

nadzieję, że w okresie nie jednego czy dwóch lat, ale nieco dłuższym, uda się chirurgię 

wyremontować. Szpital w Iławie rozwija się, a szpital w Nowym Mieście jest degradowany. 

Utrzymanie szpitala na mapie szpitali w województwie i pozyskanie środków na remont, to 

jeden z celów głównych dla władz powiatu. Kolejna kwestia to termomodernizacja budynku 
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Domu Dziecka. Wydział Środowiska i Rolnictwa oraz Architektury, Budownictwa i 

Gospodarki Mieniem zajmują się tą sprawą. Wniosek będzie składany do Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska lub Narodowego  Funduszu Ochrony Środowiska. Odbył się 

kolejny przetarg na sprzedaż budynku po szkole w Czachówkach. Niestety zakończył się 

skutkiem negatywnym. Zarząd rozważy teraz inną formę sprzedaży. Starosta jest umówiony 

z dwoma przedsiębiorcami, którzy są zainteresowani budynkiem. To chyba najważniejsze 

wyzwanie dla Zarządu. Kolejna sprawa – drogi. Inwestycja drogowa na drodze do Gwiździn 

będzie robiona za łączną kwotę 3,2 mln zł. Do Zarządu wpływa wiele wniosków o remonty 

dróg, chodników. Niestety, trzeba realizować najważniejsze, najpilniejsze inwestycje. Inne 

trzeba odłożyć na później. Dziś na sesję miała przybyć również przedstawicielka firmy 

projektowej z gotowym projektem budowy sali sportowej. Pierwotnie kosztorys miał 

opiewać na kwotę 4 mln zł. Zarząd chce, aby inwestycja zamknęła się kwotą 3 300 tys. zł. 

Firma ma termin do końca stycznia, w lutym będzie złożony wniosek w Urzędzie 

Marszałkowskim. Jeżeli chodzi o sprawy z poprzedniej sesji, znak zakazu wjazdu na drodze 

wyjazdowej do biura powiatowego ARiMR został zdjęty. Zdjęto także znak przy drodze 

wewnętrznej przy Grunwaldzkiej 3, ruch jest teraz bardziej płynny.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania. 

Radna Dembek powiedziała, że w informacji z posiedzenia Zarządu w dniu 21 stycznia jest 

mowa o rozpatrywaniu wniosków. W dwóch sprawach jest tylko informacja, że wniosek 

rozpatrzono, nie ma informacji czy pozytywnie czy negatywnie, czy odłożono na później.  

Starosta odparł, że uwagę przyjmuje.  

Radna Dembek zwróciła uwagę, że jest taki dokument – Plan Rozwoju Sieci Drogowej Dróg 

Powiatowych Powiatu Nowomiejskiego na lata 2014 - 2019. Jest to bardzo szczegółowy 

dokument. Radna poprosiła, aby realizować inwestycje w oparciu o zapisy tego planu.  

Starosta powiedział, że realizuje się inwestycje, które były w planach. Nic nowego się nie 

dzieje.  

Radna Dembek powiedziała, że ona dalej będzie monitować w sprawie drogi Ostrowite – 

Górale. Jest to jedna z dwóch dróg powiatowych jeszcze nie utwardzonych. Pewne nakłady i 

prace już na niej wykonano i szkoda, żeby nie pociągnąć to dalej. 

Starosta odpowiedział, że wspólnie z Dyrektorem ZDP ustalono, że ta droga będzie 

realizowana w tej kadencji. Strategiczne są drogi: Łąkorz-  Bielice i Biskupiec – Kisielice. W 

dalszej kolejności będzie robiona droga Ostrowite – Górale. Jest coś takiego jak Fundusz 

Ochrony Gruntów Rolnych. Jeśli udałoby się z tej puli pozyskać środki, to zostaną one 

przekazane na tę drogę. 
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Wójt Gminy Grodziczno powiedział, że jeżeli chodzi o inwestycję na drodze Nowe Miasto – 

Mroczno – Słup zaplanowane były dwa etapy inwestycji. Jeden etap – do Gwiździn będzie 

realizowany w tym roku. Wójt zapytał czy drugi etap jest zagrożony ze względu na dwie 

nowe inwestycje, które mają by realizowane na terenie gminy Biskupiec; co dalej z 

odcinkiem, który bardziej wymaga remontu  ten, który będzie realizowany w tym roku – do 

Gwiździn.  

Starosta odpowiedział, że droga na niektórych odcinkach jest w bardzo złym stanie. Nie są 

one na szczęście długie. Po rozdaniu 2017 – 2018, trzeba do tego wrócić.  

Przewodniczący w imieniu całej Rady Powiatu podziękował gościom za przybycie na sesję. 

Wyraził nadzieję, że władze województwa będą wspierać powiat nowomiejski.  

Przewodniczący ogłosił 5 minut przerwy. 

Ad. 10 

 Przerwa 

/przerwa/ 

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie. 

Aktualnie na sali obecnych jest 11 radnych. Oprócz radnych nieobecnych na całej sesji, 

nieobecni są: Starosta Zbigniew Ziejewski, Barbara Grzywacz oraz Bogumił Kurowski. 

Oprócz radnych, na sali obecni są: Sekretarz Powiatu Ewa Kalisz- Górzkowska, Z-ca 

Komendanta Powiatowego Policji Jacek Drozdowski, Naczelnik Wydziału Zarządzania 

Kryzysowego Kazimierz Grzonkowski, redaktor Tygodnika Internetowego, protokolant 

Anna Andrzejczak. 

Ad. 8 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący zapytał czy radni mają wnioski lub zapytania. 

Radny Koszewski nawiązał do kwestii Planu Rozwoju Dróg Powiatowych. Radny zwrócił 

uwagę, że radni tego dokumentu nie otrzymali, ani w poprzedniej, ani w obecnej kadencji. 

Anna Andrzejczak wyjaśniła, że dokument został przyjęty pod koniec poprzedniej kadencji. 

P. Wicestarosta zdecydował, że powinna się nim zająć już nowa Rada.  

Radny Koszewski wnioskował o przedłożenie dokumentu radnym. 

Przewodniczący polecił p. Andrzejczak, aby przesłała radnym materiał na tablety.  
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Ad. 9 

 Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w 2014 r. 

Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w 2014 r. (załącznik nr 8) 

radni otrzymali na tablety.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania. Radni nie mieli pytań. 

Rada jednogłośnie przyjęła sprawozdanie. 

Na salę obrad weszła radna Grzywacz oraz Sebastian Kiński. Aktualnie na sali obecnych jest 

12 radnych. 

Z sali obrad wyszli p. Grzonkowski i p. Drozdowski oraz p. Sekretarz. 

Ad. 11 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/14/2014 w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2015 – 2034 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

P. Kiński zaproponował, że omówi zmiany w WPF oraz zmiany w budżecie. Poinformował, 

że zwiększa się budżet powiatu po stronie dochodów i wydatków o kwotę ok. 2 490 tys. zł. 

Ponownie planuje się, że powiat osiągnie dochody ze sprzedaży mienia. Chodzi o budynki po 

byłych szkołach – za budynek w Nowym Mieście planuje się uzyskać 700 tys. zł., za budynek 

w Czachówkach – 1 700 tys. zł. Kolejna zmiana dotyczy projektu Erasmus realizowanego 

przez ZSZ w Kurzętniku. Ponadto, wszystkie jednostki dokonały aktualizacji planu wydatków 

związku ze zmianą kwalifikacji budżetowej. Zmiany w budżecie dokonuje się również w 

związku z tym, że w Nowym Mieście powstała szkoła specjalna podstawowa niepubliczna. 

Na działanie szkoły na razie zabezpieczono ok. 116 tys. zł.   

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr IV/29/2015 (załącznik nr 9) 

podjęto jednogłośnie. 

Na salę obrad weszli p. Sekretarz oraz p. Kłosowski. 

Ad. 12 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr II/15/2014 w sprawie uchwalenia 

budżetu powiatu nowomiejskiego na 2015 r. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr IV/30/2015 (załącznik nr 

10) podjęto jednogłośnie. 
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Ad. 13 

 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do prac przygotowawczych 

związanych z inwestycją „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1279N Kisielice – 

Biskupiec” 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr IV/31/2015 (załącznik nr 

11) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 14 

 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do prac przygotowawczych związanych 

z inwestycją „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1299N gr. woj. (Brodnica) – Krotoszyny  

Szwarcenowo – dr. pow. Nr 1333N (Radomno) na odcinkach Łąkorz – Bielice ora 

Krotoszyny – Szwarcenowo w km od 13+770 do 14+670” 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr IV/32/2015 (załącznik nr 

12) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 15 

  Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim na 2015 rok 

Z sali obrad wyszła radna Grzywacz. Aktualnie na sali obecnych jest 11 radnych. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 11 radnych. Uchwałę nr IV/33/2015 (załącznik nr 

13) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 16 

 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy stałych komisji Rady 

Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim na 2015 rok 

Na salę obrad weszła radna Grzywacz. Aktualnie na sali obecnych jest 12 radnych. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr IV/34/2015 (załącznik nr 

14) podjęto jednogłośnie. 
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Ad. 17 

 Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych  

Przewodniczący zachęcił do tego, aby komisje spotykały się na osobnych posiedzeniach, 

podejmując sprawy, do których zostały powołane. Przewodniczący Rady będzie monitował, 

aby zorganizować posiedzenie Komisji Rolnictwa, ponieważ sytuacja w rolnictwie robi się 

coraz trudniejsza.  

Przewodniczący zapytał czy wniosek radnej Dembek dotyczący organizatora sportu /wniosek 

z posiedzenia komisji/ jest pilny czy może poczekać. 

Radna Dembek odpowiedziała, że nie powinien czekać, ponieważ na luty planowane są już 

imprezy sportowe i ciężko je będzie przeprowadzić bez specjalisty ds. sportu. 

Radny Koszewski wrócił do sprawy skrzyżowania ul. Jagiellońskiej z ul. Wojska Polskiego. 

Kierowcy jadący od strony miasta i skręcający w ul. Wojska Polskiego, blokują przejazd 

jadącym prosto. Światła powinny być wyregulowane. Dla jadących od strony Brodnicy 

powinny być opóźnione, aby jadący w kierunku Wojska Polskiego mogli zdążyć przejechać. 

Jeśli zdaniem Dyrektora ZDW nie można wyłączyć świateł, należy sprawdzić jak można je 

ustawić, aby ruch był płynniejszy.  

Z Sali obrad wyszła radna Trzaskalska. Aktualnie na sali obecnych jest 11 radnych. 

Radny Paweł Dreszler zauważył, że coś już w tej kwestii zrobiono, bo od jakiegoś czasu jest 

trochę lepiej. 

Radny Koszewski powiedział, że sprawą powinna zająć się Komisja Bezpieczeństwa 

Publicznego. Komisja powinna skierować sprawę do policji.  

Na salę obrad weszli: Starosta oraz radna Trzaskalska. Aktualnie na sali obecnych jest 13 

radnych. 

Przewodniczący poprosił Starostę o odpowiedź na wniosek dotyczący zatrudnienia 

organizatora sportu w Starostwie Powiatowym p. Mirosława Urbanowskiego. 

Radna Dembek powiedziała, że w lutym planuje się imprezy sportowe, a z tego co wiadomo 

radnym, nie przedłużono umowy p. Mirosławowi Urbanowskiemu, który zajmował się 

sportem w Starostwie Powiatowym. 

Starosta poinformował, że w tej sprawie konsultował się z p. Wicestarostą oraz Naczelnikiem 

Wydziału Oświaty, Kultury i Promocji. Chodziło o kwotę ok. 1 000 zł. Rozważano, że 

sportem mogą zajmować się nauczyciele ze szkół, można też zlecić to zadanie komuś z 

zewnątrz. Starosta stwierdził, że Zarząd może wrócić do tematu na najbliższym posiedzeniu. 

W trakcie jest audyt w Starostwie. W Starostwie pracuje sporo osób, które nie są dociążone, 

więc można to zadanie powierzyć komuś z pracowników.  
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Radna Dembek zapytała czy nauczyciele mieliby to robić za darmo. 

Starosta odparł, że nie. 

Radny Koszewski powiedział, że trochę pracował w sporcie. W obecnych czasach 

nauczyciele nie zorganizują zawodów. P. Urbanowski jako organizator sportu jest dobry. Jako 

Wiceprezes Warmińsko – Mazurskiego SZS ma także kontakty. Potrafi zdobywać pieniądze 

na zawody. Czasem bywa tak, że sędziowie pracują za darmo. Można kogoś lubić albo nie, 

ale obiektywnie należy stwierdzić, że p. Urbanowski jest dobrym organizatorem. I to 

potwierdzą też osoby, które przyjeżdżają tu na zawody. Radny zaapelował, aby rozważyć 

jeszcze raz tę decyzję. Powtórzył, że nauczyciele nie zorganizują zawodów. 

Radna Grzywacz przychyliła się do opinii radnego Koszewskiego. Dodała, że jeżeli jakiś 

konkurs, niekoniecznie sportowy, raz będzie źle przygotowany, to kolejny raz uczestników 

może być mniej. Nie przyjadą, bo się zniechęcą, bo będzie kłopot z dojazdem. Jeżeli ktoś robi 

coś dobrze, powinien robić to dalej. 

Radny Koszewski powiedział, że p. Urbanowskiego docenił Prezydent Grudziądza - chce go 

zatrudnić. To też świadczy na jego korzyść. 

Radna Dembek powiedziała, że oprawa imprez organizowanych przez p. Urbanowskiego jest 

na wysokim poziomie. 

Radny Koszewski dodał, że w Nowym Mieście organizowano nawet imprezy o charakterze 

ogólnopolskim. 

Starosta powiedział, że w tej sytuacji nie będzie wracać do tematu na posiedzeniu Zarządu. 

Zatrudni p. Urbanowskiego pilotażowo na pół roku. Jeśli po pół roku będą wyniki, przedłuży 

umowę do końca roku.   

Ad. 18 

 Sprawy różne 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. 

Starosta poinformował, że pokazał p. Marszałek szkołę w Kurzętniku. Na tę chwilę, w 

Urzędzie Marszałkowskim złożony jest jeden wniosek na budowę sali sportowej. Termin 

składania wniosków upływa z końcem lutego. Będzie ranking wniosków. Do 31 stycznia ma 

być gotowy projekt. Sprawę wniosku pilotuje p. Umiński. Na spotkaniu z wójtami po 

pierwszej części sesji, padło zapewnienie o przychylności co do naszych wniosków. Jednak p. 

Dyrektor powiedział, żeby zapomnieć o ścieżkach rowerowych. Planować nie ścieżki, a 

chodniki, bo to jest najbardziej istotne, jeżeli chodzi o bezpieczeństwo mieszkańców. W ciągu 

3 tygodni przyjadą pracownicy ZDW, spotkają się z każdym wójtem, przedstawią kosztorysy 
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i będą ustalać szczegóły. Będą znane plany na najbliższe dwa lata. Starosta dodał, że jesteśmy 

jednym z pierwszych powiatów, które złożyły wnioski do harmonogramu prac ZDW. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. 

Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 19 

Zakończenie obrad IV Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady IV Sesji piątej kadencji 

Rady Powiatu.     

 

       Protokół sporządziła:   Przewodniczący Rady Powiatu 

      Anna Andrzejczak                           Kazimierz Wiśniewski 

     

 

           


